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PROTOKÓŁ Nr 42/21 

z obrad XLII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej  

w dniu 30 grudnia 2021 r. w godzinach od 10:00 do 15:00 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XLII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Załącznik lista sołtysów na posiedzeniu XLII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-2030, 

d) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2022, 

e) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

f) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Turczyn, 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą 

mającym umowę zawartą na czas oznaczony, 

h) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rajgród, 
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i) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rajgród 

na lata 2021-2025. 

5. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji obecnych było 13 radnych. 

 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegających na: 

− dodaniu do porządku obrad punktu 3. Prezentacja założeń do sporządzenia planu 

ochrony Biebrzańskiego Parku Narodowego; 

− dodaniu do punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktów: 

 a) zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie, b) zmiany 

składu osobowego Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rajgrodzie, h) zmieniająca 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Rajgród, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rajgród, warunków i zasad korzystania z 

tych przystanków. 

− dodaniu do porządku obrad punktu 6. Przedstawienie informacji o pracach Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Prezentacja założeń do sporządzenia planu ochrony Biebrzańskiego Parku Narodowego. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
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a) zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

b) zmiany składu osobowego Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

c) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

e) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-2030, 

f) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2022, 

g) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Rajgród, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rajgród, warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków, 

i) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Turczyn, 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony, 

k) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Rajgród, 

l) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Rajgród na lata 2021-2025. 

6. Przedstawienie informacji o pracach Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Rajgrodzie. 

7. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2020/2021. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący zapytał o pytania i ewentualne uwagi do nowego porządku obrad. Nie 

stwierdzono uwag. 

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła porządek obrad obowiązujący na 

XLII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Po przyjęciu porządku obrad, przedstawiciele lokalnego samorządu na czele z Burmistrzem 

Rajgrodu – Ireneuszem Glinieckim i Przewodniczącym Rady – Markiem Bućko złożyli 

podziękowanie za wieloletnią pracę Pani Annie Drapczuk – Kierownik Referatu Inwestycji  

i Rozwoju, która z dniem 31 grudnia 2021 r. kończy pracę w Urzędzie Miejskim w Rajgrodzie. 
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Ad.3. Prezentacja założeń do sporządzenia planu ochrony Biebrzańskiego Parku 

Narodowego. 

Przedstawiciele Towarzystwa Ochrony Siedlisk „ProHabit” – Andrzej Kamocki i Piotr 

Banaszuk zaprezentowali założenia do sporządzenia planu ochrony Biebrzańskiego Parku 

Narodowego, który ma być narzędziem do skutecznej ochrony jego przyrody, walorów 

krajobrazowych i wartości kulturowych. W ramach projektu, w oparciu o wyniki 

przeprowadzonych inwentaryzacji i monitoringów ekosystemów,  gatunków i ich siedlisk, 

zasobów krajobrazowych i dziedzictwa kulturowego BPN, diagnozę stanu ich ochrony, 

zidentyfikowane zagrożenia i cele ochrony, będzie przygotowana strategia ochrony dla parku 

oraz zaplanowane działania w celu ochrony zasobów i walorów parku na 20 lat. 

W trakcie przygotowywania projektu planu ochrony BPN zorganizowanych będzie szereg 

spotkań konsultacyjnych z interesariuszami planu. Przygotowany projekt planu ochrony 

Biebrzańskiego Parku Narodowego będzie udostępniony do konsultacji społecznych. 

Radny Król poruszył sprawy ochrony przeciwpożarowej w BPN.  

Radny Matysiewicz poruszył problem niedrożności rowu pomiędzy Brzezinami a łąkami 

pieńczykowskimi. Odpowiedzi udzielił prof. Banaszuk zasugerował, aby sygnalizować takie 

problemy przez skrzynkę kontaktową.  

Radny Wierzbicki poruszył problem pławności rzeki Jegrzni. 

Burmistrz podjął dyskusję na temat przedstawionego planu. Zasugerował, że  

w przygotowywanym planie powinny być uwzględnione drogi  i wodociągi, co było 

niezmiernie ważne w czasie pożaru parku. Burmistrz poinformował, że rzeka Jegrznia jest 

wykaszana tylko do Wojd, a powinna być dalej. Zasugerował również, iż pierwszeństwo do 

dzierżawienia łąk BPN powinna mieć społeczność lokalna. Ten plan jest ważnym dokumentem 

na okres 20 lat. 

Burmistrz zachęcił Sołtysów, którzy są blisko parku, żeby zgłaszali postulaty i problemy do 

Urzędu Miasta w Rajgrodzie. 

 

Ad.4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 30 listopada 2021 r.                            

do 30 grudnia 2021 r.  Dodał, iż zarządzenia od nr 269 do 278  są dostępne na stronie BIP 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć 

okresu jego pracy od XLI sesji, która miała miejsce 30 listopada 2021 r. 
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3 grudnia odbyła się Msza św. w kościele parafialnym pw. Narodzenia Najświętszej Maryi 

Panny w Rajgrodzie o godz. 17:00 w intencji zmarłych strażaków z terenu Powiatu 

Grajewskiego, 

7 grudnia spotkanie Sołeckie w Mieczach dotyczące budowy remizy/świetlicy w Mieczach, 

7 grudnia w Starostwie Powiatowym odbyło się podpisanie umowy na budowę przejścia dla 

pieszych w Czarnej Wsi i Tamie, w Rajgrodzie ulica Piaski, 

8 grudnia spotkanie  z dyrektorem spółki PKS NOVA, 

9 grudnia o godz. 17:00 Burmistrz uczestniczył w zaprzysiężeniu Strzeleckich Klas 

Mundurowych w Zespole Szkół Nr 2 im. 9. Pułku Strzelców Konnych w Grajewie, 

10 grudnia spotkanie z Przewodniczącym Rady Miejskiej – Markiem Bućko oraz 

przewodniczącymi komisji, 

12 grudnia kiermasz Bożonarodzeniowy w Szkole Podstawowej w Rydzewie, 

16 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

17 grudnia spotkanie opłatkowe w Szkole Podstawowej w Rydzewie, 

17 grudnia Burmistrz uczestniczył w podsumowaniu konkursów Bożonarodzeniowych  

w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Rajgrodzie, 

21 grudnia Burmistrz wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej uczestniczył w przekazaniu  

pojazdów ratowniczo – gaśniczych m.in. dla OSP w Woźnejwsi, 

22 grudnia odbyło się posiedzenie komisji stałych oraz spotkanie opłatkowe. 

 

Burmistrz zabrał głos w sprawie podjętych inwestycji w Gminie Rajgród od sesji 30 listopada 

2021 r. podając ich aktualny stan i przebieg: 

1. Budowa altany w miejscowości Woźnawieś jest na ukończeniu.  

2. Prace związane z wykonaniem zadania pn.: „Wymiana poszycia pomostu  

w Rajgrodzie” również są na ukończeniu. 

3. Kontynuowany jest projekt grantowy pn. „Instalacje OZE w Gminie Rajgród”.  

4. Nie udało się wyłonić projektanta na budowę świetlicy/remizy w Mieczach  

w pierwszym przetargu. 

 

 Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko poinformował, iż odwołuje się - w związku ze 

złożoną rezygnacją - ze składu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie Radnego 

Adama Nietupskiego. Powołuje się Radnego Artura Nikonowicza do składu Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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W skład Komisji wchodzą: 

Przewodniczący Komisji – Stanisław Król 

Zastępca Przewodniczącego Komisji – Mariusz Karwowski 

Sekretarz – Artur Nikonowicz 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/278/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany 

składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/278/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

b) zmiany składu osobowego Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko. Poinformował, iż powołuje się 

Radnego Adama Nietupskiego do składu Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej 

w Rajgrodzie. 

Komisja przedstawia się w następującym składzie: – Adam Nietupski, Krzysztof Zapert oraz 

Bogusław Kuczyński. Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie poprosił, aby członkowie 

komisji dokonali wyboru przewodniczącego komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/279/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany 

składu osobowego Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/279/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Finansów i Rolnictwa Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

c) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż po stronie planu wydatków  

i dochodów wprowadza się następujące zmiany: 
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1. Dokonuje się zwiększenia w planie wydatków UM. Przenosi się  

z paragrafu dotyczącego wypłaty ekwiwalentu dla OSP na paragraf opłat i składek –dot. 

ubezpieczenia samochodu OSP Woźnawieś. Kwota 800,00zł. 

2. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM. Zmniejsza się paragraf dotyczący dotacji dla 

szkoły w Bełdzie; paragraf dotyczący uczęszczania dzieci z terenu gminy Rajgród do 

przedszkoli na terenie innych gmin. Kwota zwiększenia i zmniejszenia 40.000,00zł. 

3. Dokonuje się zmian pomiędzy planem wydatków UM w związku z przeliczeniem odpisu na 

ZFŚS na koniec roku 2021 oraz w związku z ostatecznym przeliczeniem budżetu.  

4. Dokonuje się zmian w planie wydatków OPS zwiększając je w celu zapewnienia art. 

żywnościowych podopiecznym OPS -2.000zł oraz zmniejszając plan  

w wyniku nadwyżki środków po przeliczeniu budżetu -25.444zł. 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym ZSP w Rajgrodzie oraz SP w Rydzewie w związku 

z ostatecznym przeliczeniem budżetu na 2021r. 

6. Dokonuje się zmniejszenia dotacji zaplanowanej dla Spółki Wodnej w Rajgrodzie  

z przeznaczeniem na zakup ciągnika rolniczego. Zadanie zostało zaplanowane do realizacji na 

2022rok. Kwota 30.000zł. 

7. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. Instalacje OZE w Gminie Rajgród. Zmniejsza się 

dochody i wydatki o kwotę, która nie zostanie wykorzystana w 2021roku. Gmina pozyskała 

zaliczkę w wysokości 1 058 645,00 zł na wypłatę grantów dla 50 mieszkańców, którzy do końca 

roku wykonali instalacje OZE i je rozliczyli. Instalacje mieszkańców kosztowały niej niż 

zakładano, stąd oszczędności w wydatkowaniu zaliczki. Gmina zobowiązana jest rozliczyć 

zaliczkę do końca roku. Kwota zmniejszenia 257.165zł. 

8. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Utworzenie placu zabaw w miejscowości Ciszewo” 

dofinansowanego z Programu odnowy wsi. Gmina wydatkowała mniej środków na planowaną 

inwestycję. Kwota zmniejszenia 624zł. 

9. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Przebudowa drogi wewnętrznej w Wólce 

Piotrowskiej”. W związku z tym, że w bieżącym roku nastąpi jedynie podział nieruchomości 

zajętych pod przedmiotową drogę, koszty przekazania i aktów notarialnych, które były 

przewidziane w 2021 roku będą poniesione w roku 2022 (przewidziano kwotę 10.000,00 zł  

w projekcie planu budżetu na 2022 rok). Zmniejszenie 10.500zł. 

10. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Wzrost jakości usług społecznych w gminie Rajgród 

poprzez przebudowę budynku użyteczności publicznej w Kosówce oraz rozszerzenie oferty 

kulturalnej i integracyjnej”. Koszt promocji projektu (tablicy) okazał się mniejszy niż 

szacowano. Zmniejszenie 204zł. 
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11. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Ochrona krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych 

poprzez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów 

przyległych”. Wydatki związane z badaniami nad bioróżnorodnością i promocją projektu nie 

zostaną poniesione w 2021 roku (zaplanowano je w projekcie budżetu na 2022 rok). Kwota 

26.568zł. 

12. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej Nr 129520B 

Woźnawieś -Kuligi”. W bieżącym roku nie planuje się ponieść wydatków na to zadanie. 

Kwota 2.460zł. 

13. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej Biebrza-Łamane 

Grądy”. W bieżącym roku wystąpiły w stosunku do planu oszczędności. W związku z tym 

zmniejsza się plan wydatków na to zadanie. Kwota 460zł. 

14. Dokonuje się zwiększenia w inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej publicznej w m. 

Czarna Wieś”. W bieżącym roku planuje się ponieść wydatki na to zadanie w kwocie 1.529zł. 

15. Dokonuje się zmian dot. inwestycji pn.”Wymiana poszycia pomostu w Rajgrodzie oraz 

budowa altany w m. Woźnawieś”. Zaplanowano roboty dodatkowe dotyczące wykonania 

poszycia pomostu, dlatego część tego zadania została ujęta w budżecie 2022 roku. Kwota 

154.664zł. 

16. Wprowadza się do budżetu środki na realizację przez szkoły z terenu gminy Rajgród zadań 

polegających na rozwijaniu infrastruktury pn. „Laboratoria przyszłości”. Kwota 100.000zł. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym,  

a wydatkami bieżącymi w 2021 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja  

z art. 242 ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/280/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/280/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 
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d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż wartości przyjęte w Uchwale ws. 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30 są zgodne  

z Uchwałą ws. zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021 w zakresie wyniku budżetu  

i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami 

bieżącymi w 2021 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy 

o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/281/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/281/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

 

e) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-2030, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała, iż sytuacja Gminy Rajgród jest 

stabilna. Gmina terminowo reguluje swoje zobowiązania, a w całym okresie prognozy 

zachowana zostanie zarówno nadwyżka bieżąca (art. 242), jak i relacja z art. 243 ustawy  

o finansach publicznych. Jednocześnie obecna sytuacja finansowa i sytuacja gospodarcza 

pozwala na spojrzenie w najbliższą przyszłość optymistycznie. Do końca roku 2022 zostaną 

zrealizowane dwa zadania bieżące:  

1. „Tajemnice świata nauki – kompetencje kluczowe w klasach 1-3 w SP Rydzewo” projekt 

realizowany przez jednostkę Szkoła Podstawowa w Rydzewie. 

2. „Rajgród seniorom – Rewitalizacja społeczna i kształtowanie kapitału społecznego” projekt 

realizowany przez jednostkę Ośrodek Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Do końca 2023 roku zostanie zrealizowane zadanie ze środków majątkowych pn. – „Ochrona 

krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych poprzez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora 

Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów przyległych”.  

W pozostałym zakresie planuje się realizację zadań w cyklu jednorocznym. 
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/282/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-2030. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/282/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2022-2030. 

 

f) uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2022, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. 

Dochody budżetu w wysokości 33.726.299,00 zł, z tego: 

1) bieżące w wysokości 24.497.822,00 zł, 

2) majątkowe w wysokości 9.228.477,00 zł, 

Wydatki budżetu w wysokości 34.594.545,25 zł, z tego: 

1) bieżące w wysokości 21.926.390,25 zł, 

2) majątkowe w wysokości 12.668.155,00 zł, 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości – 35 000,00 zł, 

2) celowe w wysokości – 70 000,00 zł, 

Deficyt budżetu w wysokości 868.246,25zł, zostanie pokryty przychodami pochodzącymi  

z wolnych środków z lat poprzednich. 

Łączną kwotę przychodów budżetu w wysokości 1.601.200,25 zł oraz łączną kwotę rozchodów 

budżetu w wysokości 732.954,00 zł. 

Planowane są inwestycje na kwotę: 12 113 058,00 zł, wkład gminy-  2 296 600,00 zł,  środki 

zewnętrzne krajowe 3 737 561,00 zł, środki zewnętrzne z Unii 6 078 897,00 zł. 

Planuje się dotacje dla jednostek z sektora finansów publicznych w kwocie 523 769,00 zł oraz 

dotacje podmiotowe w kwocie 894 813,00 zł. Planuje się dotacje celowe dla jednostek  spoza 

sektora finansów publicznych w kwocie 91 000,00 zł oraz dotacje  podmiotowe  

w kwocie 464 689,00 zł. 
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Plan przychodów i kosztów samorządowych zakładów budżetowych: przychody – 

1.712.184,00 zł, koszty – 1.715.089,00 zł. 

 

Radny Wierzbicki zasugerował, iż Gmina powinna podejmować różne inwestycje z własnych 

środków, a nie trzymać te pieniądze, aby pochłonęła je inflacja. Zaproponował, aby tworzyć 

plany zagospodarowania przestrzennego lub inne inwestycje, gdyż skutkowałoby to 

zatrzymaniem ludzi w Rajgrodzie. W ten sposób mieszkańcy mieliby mieszkania i pracę na 

miejscu i nie musieli by wyjeżdżać poza gminę. Logiczne jest, że gminę tworzą ludzie, więc 

trzeba robić wszystko by tworzyć ludziom warunki życia. 

Magdalena Gryczan – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zabrała głos, odnosząc się do 

wypowiedzi Radnego Wierzbickiego. Stwierdziła, że Radny Wierzbicki myli się w swojej 

wypowiedzi i zaproponowała bliższe zapoznanie się z inwestycjami przeprowadzonymi  

w gminie, gdyż twierdzenie, że brakuje tych inwestycji lub powiedzenie, że „nic się w Gminie 

nie dzieje” jest po prostu wprowadzaniem w błąd. Jako Wiceprzewodnicząca RM przeprosiła 

za słowa Radnego przede wszystkim Skarbnik – Joannę Andruk oraz pracowników ds. 

inwestycji. 

Głos zabrał Radny Król – zwrócił się do Radnego Wierzbickiego, aby zamiast negować zmiany 

w budżecie gminy, lepiej, żeby zaczął zgłaszać jakieś propozycje w celu ulepszenia życia. 

Radny Wierzbicki zaznaczył, że może niejasno przedstawił swoje zdanie. Chodziło mu jednak 

o to, aby inwestować z budżetu Gminy, aby tych inwestycji było jeszcze więcej. 

Głos zabrał Burmistrz – Ireneusz Gliniecki. Zgodził się z radnym z tym, że ludzi trzeba jakoś 

zatrzymać w Rajgrodzie, ale zaznaczył, że nie jest to takie proste i oczywiste jak przedstawia 

to Radny Wierzbicki. Burmistrz podkreślił, iż to właściciele działek nie chcą sprzedawać 

gruntów pod zabudowę przestrzenną m.in. Radny Wierzbicki. Powiedział również, że budżet 

musi być rozłożony na całą gminę, a nie tylko na miasto Rajgród. Wszystkim miejscowościom 

w gminie należą się pieniądze na inwestycje. Burmistrz zaznaczył, że chodzi o skuteczność. 

Jacek Piorunek zaznaczył, że Gmina Rajgród przeprowadza naprawdę mnóstwo dobrych 

inwestycji i dużo rzeczy zmieniło się na lepsze. Rajgród jako miasto na przestrzeni lat został 

odbudowany i odnowiony. Podkreślił, że w każdej wsi coś się dzieje, zostały poprowadzone 

wodociągi. Nie można powiedzieć, że nic się nie dzieje, bo to wprowadzanie w błąd. Wystarczy 

się dobrze przyjrzeć i rozeznać się w tych wszystkich inwestycjach. Gmina Rajgród ma 

naprawdę duży potencjał i jeszcze bardzo dużo inwestycji jest do zrealizowania. Wszystkiego 

na raz nie da się wykonać, potrzeba czasu i cierpliwości, jest jeszcze wiele pomysłów do 

podjęcia. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 
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Przewodniczący nie stwierdził więcej pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/283/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/283/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy Rajgród na rok 2022. 

 

Po przerwie przedstawiono skład Komisji Finansów: 

1. Nietupski Adam – Przewodniczący 

2. Zapert Krzysztof – Zastępca Przewodniczącego 

3. Kuczyński Bogusław – Członek Komisji 

 

g) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż ta uchwała musi funkcjonować cały 

czas. Jest to uchwała z gruntu tych, które każdego roku Rada pod koniec roku przyjmuje, żeby 

określić plan pracy na kolejny rok. Niniejsza uchwała będzie zawierać działania, które 

funkcjonują na przestrzeni kilku lat. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/284/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/284/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2022 rok. 
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h) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Rajgród, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rajgród, warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż do sieci przystanków na terenie 

gminy dodaje się jeden dodatkowy przystanek przy drodze prowadzącej z Rydzewa do 

Kosówki. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/285/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku zmieniającą uchwałę 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Rajgród, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rajgród, warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/285/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Rajgród, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Rajgród, warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

 

i) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Turczyn, 

Głos zabrał Sekretarz, informując, iż projekt tej uchwały pojawił się w związku z tym, że Pani 

Alicja Sulewska złożyła pisemną rezygnację z funkcji Sołtysa. W tej sytuacji Rada Miejska 

zarządza wybory uzupełniające na Sołtysa Sołectwa Turczyn. Na podstawie tej uchwały 

Burmistrz wyznaczy termin i miejsce tych wyborów. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/286/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Turczyn. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 
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Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/286/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Turczyn. 

 

j) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony, 

Głos zabrał Sekretarz informując, iż wyraża się zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

na okres trzech lat nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 

906/1, w części o pow. 25 m 2 położonej poza pasem jezdni drogi wewnętrznej (pobocze)  

w Rajgrodzie z dotychczasowym dzierżawcą, któremu umowa kończy się 31.01.2022r.,  

z przeznaczeniem na prowadzenie działalności gospodarczej polegającej na handlu zniczami  

i kwiatami. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/287/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę 

zawartą na czas oznaczony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/287/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą 

mającym umowę zawartą na czas oznaczony. 

 

k) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz. Przekazał, iż zmiany wynikają z sugestii przedstawionych przez Wydział 

Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/288/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/288/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rajgród. 

 

l) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Rajgród na lata 2021-2025, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, iż zmiany tak samo jak w poprzedniej 

uchwale wynikają z sugestii przedstawionych przez Wydział Nadzoru Kontroli Podlaskiego 

Urzędu Wojewódzkiego. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XLII/289/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rajgród na lata 

2021-2025. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XLII/289/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 

przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rajgród 

na lata 2021-2025. 

 

Ad. 6. Przedstawienie informacji o pracach Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawiła opinie 

sporządzone na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2021 r. 

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Jarosław Matysiewicz poinformował  

o petycji, która wpłynęła w dniu 5 listopada br. do Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie w sprawie 
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podjęcia działań mających na celu przywrócenie komunikacji autobusowej na trasie Rajgród – 

Ełk, Rajgród – Grajewo oraz Rajgród – Augustów. Następnie przedstawił opinię komisji. 

• Komisja dokonała weryfikacji pod względem prawnym ww. petycji. Stwierdzono, iż petycja 

nie spełnia wymogów formalnych i pozostaje bez rozpoznania. Komisja poinformowała, iż 

Burmistrz podjął działania zmierzające do poprawy dostępności komunikacyjnej Gminy 

Rajgród na wskazanych liniach komunikacyjnych. Ustalono następujący stan faktyczny 

zgodnie z obowiązującymi rozkładami jazdy: 

• Rajgród –Grajewo: odjazdy o godz. 5:42, 7:00, 8:30, 11:30, 13:30, 14:44, 

• Grajewo Rajgród: odjazdy o godz. 6:30, 9:05, 12:00, 12:5-0, 15:40, 15:55. 

 Według informacji z PKS Nova oddział Suwałki w ramach linii użyteczności publicznej 

zostanie uruchomione nowe połączenie Augustów-Rajgród-Augustów, które będzie 

funkcjonowało w dni robocze. Odjazdy z Rajgrodu do Augustowa o godz. 6:33 i 8:23,  

a z Augustowa do Rajgrodu o godz. 13:40 i 15:30. 

Ze względów ekonomicznych na linii Ełk – Rajgród, PKS Nova dokonał skrócenia trasy  do 

miejscowości Zawady. Ze względu na plany PKS Nova dotyczące likwidacji kolejnych linii 

autobusowych  łączących woj. Podlaskie z woj. warmińsko-mazurskim, reaktywacja linii 

Rajgród – Ełk wydaje się na dzień dzisiejszy nierealna. 

Komisja Skarg i Wniosków rozpatrywała jeszcze jeden wniosek, który wpłynął od Rady 

Rodziców przy Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Rajgrodzie. 

Opinię przedstawił Sekretarz – Piotr Milewski.  Poinformował, iż dnia 2 listopada 2021 r. 

wpłynął  wniosek od Rady Rodziców w sprawie zweryfikowania cen oraz jakości obiadów 

serwowanych uczniom w stołówce szkolnej realizowanych przez Dom Kultury w Rajgrodzie. 

Wskazano następujące fakty: 

• trudno jest odnosić się do kwestii wysokości cen za obiady w szkołach prowadzonych przez 

inne gminy nie znając podstawowych faktów mających wpływ na cenę, takich jak: menu i 

co wchodzi w skład obiadu, gramatury posiłków, z jakich produktów są przyrządzane, gdzie 

produkty na posiłki są kupowane, czy też na jakich zasadach następuje zakup produktów i 

w jakich ilościach. Nie są znane  kalkulacje kosztów przygotowania obiadów. Rada Rodzi-

ców widzi wyłącznie, że w innych gminach jest taniej, ale nie zwraca uwagi na okoliczności, 

z których ta cena wynika, 

• Rada Miejska w Rajgrodzie nie ma kompetencji do ustalenia ceny za posiłek. Kalkulacja 

kosztów za obiady została przygotowana przez intendenta zatrudnionego przez Dom Kultury 

w Rajgrodzie, na postawie aktualnych cen towarów  i produktów, a następnie zatwierdzona 
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przez Dyrektora Domu Kultury. Weryfikacja dokonana przez Komisję Rewizyjną potwier-

dziła prawidłowość sporządzenie kalkulacji opłaty za posiłek, 

• nie znajdują potwierdzenia uwagi Rady Rodziców, co do jakości i wyglądu posiłków. Jak 

dotąd nie docierały sygnały co do jakości , czy wyglądu, a wręcz przeciwnie posiłki były 

chwalone za smak, jakość, wygląd i sposób podania. Komisja Rewizyjna nie potwierdziła 

zdania Rady Rodziców. Również kontrole Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej 

w Grajewie, które zostały przeprowadzone w kuchni Domu Kultury 6 lipca 2021r. oraz 19 

listopada 2021r wykazały właściwą jakość, wygląd, temperaturę, różnorodność, ogranicze-

nie potraw smażonych, stosowania cukru czy też wskazano wprost, iż przy każdym posiłku 

podawane są owoce lub warzywa. Nie stwierdzono jakichkolwiek nieprawidłowości. 

• Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  mając na uwadze powyższe rekomenduje  udzieleni 

odpowiedzi nieuwzględniającej wniosku Rady Rodziców przy ZS-P w Rajgrodzie ze 

względu na jego bezzasadność. 

W tej sprawie brała udział również Komisja Rewizyjna, Przewodniczący Komisji – Stanisław 

Król zabrał głos informując, iż Komisja Rewizyjna dnia 16 grudnia 2021 r. roku dokonała 

kontroli funkcjonowania kuchni Domu Kultury w Rajgrodzie. Komisja zapoznała się  

z faktycznym stanem i wyposażeniem kuchni. Dokonano również dokładnej analizy 

przygotowywania posiłków. Zauważono, iż produkty są zawsze świeże i dobrej jakości 

Komisja zakupiła posiłek z danego dnia, nie był on sporządzony celowo tylko dla Komisji. 

Oceniono jego jakość, posiłek był ciepły, smaczny i nienagannie podany. Potwierdza się smak 

i jakość przyrządzanych posiłków. Komisja jedynie rekomenduje zwiększenie liczby 

pracowników kuchni oraz zakup pieca do obróbki termicznej celem usprawnienia pracy kuchni. 

Komisja Rewizyjna nie zatwierdza wniosku Rady Rodziców. 

Sołtys Karwowa – Ewa Karwowska zapytała, w którym punkcie Rada Rodziców żąda 

obniżenia cen. Podkreśliła, że tam jest prośba o weryfikację, a nie żądanie. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Rodziców – Agnieszka Dziądziak. Podkreśliła, 

iż wniosek nie był skierowany przeciwko komuś. Stwierdziła, że Rada Rodziców nie otrzymała 

odpowiedzi na ten wniosek, zastanawiając się dlaczego tak długo to trwa. Według 

Przewodniczącej Rady Rodziców efektem tego jest to, że muszą korzystać z porady 

adwokatów, aby odpierać bezpodstawne zarzuty kierowane wobec nich. Pismo, które Rada 

Rodziców dziś złożyła, zostało stworzone przez adwokata. Rada Rodziców została 

zobowiązana, aby ten wniosek wnieść, na podstawie licznych głosów rodziców. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko poinformował, iż pierwszy wniosek, który 

wpłynął 22 listopada 2021 r. był niekompletny. Kolejny wniosek wpłynął 8 grudnia 2021 r. i od 
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tego wniosku Rada Miejska zaczęła w tej sprawie organizować spotkania. Tymi wszystkimi 

wnioskami zajmuje się Komisja Skarg Wniosków i Petycji. 22 grudnia 2021 r. miała swoje 

posiedzenie komisja stała. 

Radny Krół zapytał jakie instytucje były powołane w tej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Rodziców odpowiedziała, że Ośrodek Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Głos w tej dyskusji zabrał także radca prawny – Andrzej Chmielecki. Przekazał, iż są 

wątpliwości co do prawidłowości działań Rady Rodziców, a szczególnie wobec Pani, która 

reprezentuje dwa oddziały i oddaje dwa głosy – głosuje jakby podwójnie. Podkreślił, że taka 

sytuacja nie powinna mieć miejsca, jest to niestosowne zachowanie. Sytuacja potoczyła się  

w złym kierunku, przez co przeprosiny należą się kierownik OPS, gdyż została przeprowadzona 

anonimowa ankieta, ale tak anonimowa, że każda z kart miała swój numer podpisany 

długopisem. Posiadanie informacji, kto posiada dofinansowanie na posiłki, a kto nie, jest bardzo 

nie w porządku szczególnie w stosunku do dzieci. Nie warto komplikować takich błahych 

spraw wszczynając takie bezsensowne ambicjonalne wnioski. Radca prawny zwrócił też uwagę 

na to, aby bliżej się przyjrzeć i rozeznać się w cenach produktów jakie obowiązują obecnie. 

Zachęcał również do rozwiązywanie takich problemów na drodze służbowej poprzez Dyrektora 

Szkoły oraz Burmistrza Gminy, aby zapobiegać niezręcznym sytuacjom. 

 

W odpowiedzi na wypowiedź Radcy Prawnego głos zabrała Przewodnicząca Rady Rodziców 

stwierdzając, że nie wiedziała, że będą tu porównywane ceny obiadu restauracji „Raj” z ceną 

obiadu w szkole. Natomiast we wniosku złożonym przez Radę Rodziców był prośba  

o zweryfikowanie ceny obiadów. Przewodnicząca Rady poinformowała, iż orientowała się  

w cenach obiadów szkolnych w całej gminie, powiecie, a nawet w całym kraju. Natomiast jeśli 

chodzi o ankiety faktycznie Rada Rodziców nie czuje się na siłach, aby podejmować jakieś 

wnioski. Dlatego też zwrócono się do adwokata w celu osiągnięcia w tym porady i instruktażu. 

Przewodnicząca RR twierdzi, że ankiety były w pełni anonimowe i losowo rozdane 

poszczególnym klasom. Ankiety zostały ponumerowane jedynie w celu kontroli ich 

autentyczności. Przeprowadzona ankieta spotkała się z pozytywnym odbiorem przez rodziców 

i samorządem uczniów. Zwrot ankiet był całkowicie dobrowolny i nieobarczony żadnymi 

konsekwencjami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Kierownik Opieki Pomocy Społecznej  

w Rajgrodzie – Joannie Hader. Pani Hader zaznaczyła, że przemawia jako kierownik OPS, ale 

także jako matka uczennicy ZSP w Rajgrodzie z zaznaczoną ankietą o numerze 55, ankiety, 

która została rozdana przez wychowawczynię. Ankieta była przekazana dzieciom w piątek  
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i obowiązkiem było ankietę dostarczyć z powrotem w poniedziałek, Wychowawczyni 

poinformowała, że w przypadku nie dostarczenia takiej ankiety zostanie wpisana ocena 

niedostateczna do dziennika. Słowa te zostały potwierdzone przez innych rodziców uczniów 

tej klasy. Rodzice poczuli się rozgoryczeni i zażenowani faktem, iż muszą zaznaczyć w tej 

ankiecie w jaki sposób są finansowane posiłki w szkole.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Przewodniczącej Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych – Ewie Cebelińskiej. Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę, aby rozwiązywać 

takie sytuacje informując o tym najpierw dyrektora szkoły a nie od razu robić  afery na 

wyższym szczeblu – kierując te słowa w stronę Przewodniczącej Rady Rodziców. Zachęcała, 

aby najpierw zainicjować rozmowy z odpowiednimi osobami odpowiedzialnymi za 

podejmowanie decyzji.  

Głos zabrała Ewa Karwowska- Sołtys wsi Karwowo, zaznaczając, iż wypowiada się teraz nie 

jako sołtys, a jako członek Rady Rodziców. Najpierw odniosła się do słów Przewodniczącej 

Komisji Oświaty. Poinformowała, iż dostała zupełnie inne sygnały od rodziców dzieci ze 

Szkoły Podstawowej w Rydzewie i prośby o przekazanie tych ankiet również im. Odniosła się 

także do słów, że rzekomo Dyrektor ZSP w Rajgrodzie nie wiedział nic o problemie oraz  

o przeprowadzonych ankietach. Skierowała pytanie w stronę Dyrektora, czy faktycznie nie 

wiedział o problemie z obiadami, które zgłaszali rodzice. 

Dyrektor odpowiedział, że dowiedział się o tym problemie 23 września br. i o dalszych 

postępowaniach już nie został informowany przez Radę Rodziców. 

Pani Karwowska podkreśliła, że toczyły się rozmowy na ten temat i Dyrektor był informowany 

o zaistniałym problemie. Dyrektor rzekomo powiedział, iż rozmawiał z panią Dyrektor Domu 

Kultury i innymi osobami i czeka na odpowiedź z ich strony. Zapytała wprost, dlaczego raptem 

Dyrektor wycofuje się ze wszystkich słów, które padły i nie próbuje rozwiązać tego konfliktu. 

 

Radny Król zabrał głos, informując, iż nie jest to czas na wzajemne przesłuchiwanie się 

nawzajem oraz zachęcał do spotkania w zamkniętym gronie. Uważa, że zaistniała sytuacja jest 

zupełnie bezsensowna i takimi działaniami Rada Rodziców nic nie osiągnie, a wręcz przeciwnie 

robi sobie sama problemy wystosowując rzekomo pisma z pomocą prawników i adwokatów. 

Przewodnicząca Rady Rodziców zaznaczyła, iż ta sytuacja dla nich także nie jest przyjemna. 

Uważa, że zaistniały problem nie miałby miejsca, gdyby nie te oskarżenia w stosunku do Rady 

Rodziców i wszelkie środki obrony w postaci pism konsultowanych z adwokatem są jak 

najbardziej akceptowane. 

Radny Zapert zapytał, czy Rada Rodziców posiada pismo z rzekomymi oskarżeniami ze strony 

urzędników. 
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Przewodnicząca Rady Rodziców potwierdziła, że posiadają  takie pismo z oskarżeniami. 

Pokreśliła, że rodzice są jak najbardziej otwarci na to, żeby się spotkać i porozmawiać. 

Przyznała, że obecna sytuacja rzeczywiście przyjmuje niewłaściwą formę. Osobiście, również 

uważa, że ten temat trzeba jak najszybciej zakończyć. 

Głos zabrała jeszcze raz Kierownik OPS w Rajgrodzie odpierając zarzuty o rzekomych 

oskarżeniach w jednym z pism. Pani Hader odczytała to pismo, aby poddać to analizie Rady 

Miejskiej, czy padły jakiekolwiek groźby. 

Następnie w tej dyskusji głos zabrał Radca Prawny – Andrzej Chmielecki. Podkreślił, iż 

rozwiązanie tego problemu podjęto w zły sposób. Uczulił, aby podjąć ton rozmów bez 

obrażania siebie nawzajem, gdyż najbardziej odbija się to na dzieciach. Zwrócił uwagę, aby 

skupić się na poważniejszych problemach tj. przemoc w szkołach, nałogi itp. Poinformował 

Radę Rodziców, iż Burmistrz nie ma kompetencji, aby wypytywać pracowników innych gmin 

jakie są koszty obiadów i jakimi środkami dysponują. Samorządy są różne i każda kuchnia jest 

inna. Kończąc, przypomniał, aby rodzice kierowali się głównie dobrem ucznia. 

Głos zabrała także Dyrektor Domu Kultury – Maria Fliszewska. Poinformowała, iż ma zgrany 

zespół pracowników, którzy są bardzo pracowici i może na nich liczyć w każdej sytuacji. 

Włożyła w to dużo pracy i serca, aby wszystko było bez zarzutu. Codziennie jada te obiady  

i nie ma żadnych zarzutów względem ich przygotowywania. Uważa, że bez sensu jest ta cała 

sytuacja i szukanie problemu tam gdzie go nie ma. Podkreśliła, że można to było załatwić 

inaczej, poprzez normalną rozmowę, a nie walkę z pismami.  

Głos w dyskusji zabrał Burmistrz– Ireneusz Gliniecki. Zaznaczył, że jest zniesmaczony 

zaistniałą sytuacją. Nie wie, która strona wyjdzie z propozycją spotkania w celu rozmów, ale 

jako Burmistrz chce uczestniczyć w tej dyskusji. Zobowiązuje Dyrektora ZS-P w Rajgrodzie, 

aby wyjaśnił na piśmie rolę podległych mu nauczycieli w kwestii rozporządzania ankietami 

oraz w jaki sposób zostają one wykorzystywane. Podkreślił również, aby Dyrektor zawarł  

w tym piśmie swoją własną ocenę tej sytuacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że gdy nie było kuchni przy Domu Kultury 

obiad prywatny wynosił ponad 14,00 zł – co do jakości tych obiadów można było mieć 

zastrzeżenia i wtedy nie było problemu, ani żadnych pism. Ze strony Rady Miejskiej 

wystosowano pismo w odpowiedzi dla prezydium Rady Rodziców. Przewodniczący RM 

odczytał pismo. 
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Ad.7. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2020/2021. 

Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Rajgrodzie – Andrzej Graczewski  przedstawił 

informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021. Poinformował  

o wynikach konkursów, osiągnięciach uczniów, przeprowadzonych zmianach i inwestycjach 

oraz realizowanych projektach.  

Radny Matysiewicz zapytał, czy te informacje będą podane gdzieś na stronie żeby mieć do nich 

wgląd.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy w kolejnym semestrze dzieci będą miały nadal 8 godzin lekcyj-

nych dziennie.  

Dyrektor ZSP w Rajgrodzie odpowiedział, że w ośmiu  godzinach lekcyjnych były też zajęcia 

dodatkowe, wyrównawcze dla dzieci, które miały zaległości po zajęciach zdalnych. Nie były 

to zajęcia przymusowe, rodzice podpisywali deklaracje/zgody na takie zajęcia.  

Następnie informacje o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2020/2021 przed-

stawiła Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie – Joanna Maszczyk. 

Radny Matysiewicz zapytał, ile obecnie Szkoła Podstawowa w Rydzewie posiada uczniów oraz 

nauczycieli.  

Dyrektor odpowiedziała, że na obecną chwilę jest 32 uczniów i 27 przedszkolaków oraz 11,6  

etatów dla nauczycieli.  

 

Ad.8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Matysiewicz zapytał, czy Rada otrzyma wyniki ankiet dotyczących żywienia w Zespole 

Szkolno- Przedszkolnym w Rajgrodzie. 

Burmistrz odpowiedział, że najprawdopodobniej Dyrektor ZSP w Rajgrodzie przygotuje odpo-

wiedź na te wszystkie pisma i całą sytuację.  

 

Ad. 9. Sprawy różne. 

Radny Karwowski poinformował, że mieszkańcy wsi Stoczek skarżą się, iż Nadleśnictwo Raj-

gród zagrodziło drogę łączącą Bełdę z Ciszewem tzw. gościniec. Dodał, iż część mieszkańców 
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ma w tym miejscu swoje prywatne lasy i tym samym ma problem z dojazdem. Sołtys wsi Sto-

czek – Jan Deluga, dodał, iż chodzi o drogę na granicy Stoczek – Bełda. 

Radny Zapert zapytał, jak wyglądają prace i czynności dotyczące działki przy rzece, którą 

gmina chce pozyskać.  

Burmistrz poinformował, iż te prace przebiegają pomyślnie i zostaną rozpatrzone raczej pozy-

tywnie.  

Radny Matysiewicz przypomniał o przycięciu drzew w Parku Miejskim w Rajgrodzie. 

Radny Król we własnym imieniu i mieszkańców wsi Woźnawieś podziękował za wszystkie 

prace przeprowadzone na terenie wsi. Złożył również życzenia na Nowy Rok. 

Burmistrz odpowiedział, że zostanie przeprowadzona przycinka drzew  nie tylko w Parku Miej-

skim, ale również przy Domu Kultury. Prace te zostaną przeprowadzone jeszcze w okresie zi-

mowym. Poinformował również, że za wszystkie prace przeprowadzone na terenie wsi Woźna-

wieś należą się podziękowania Pani Sołtys- Alicji Matysiewicz.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie poinformował o najbliższej komisji, która odbę-

dzie się 21 stycznia 2022 r.  o godz. 10:00 oraz sesji, która będzie miała miejsce 28 stycznia 

2022 r. o godz. 10:00. 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem złożyli noworoczne życzenia. 

Ad. 10. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 15:00 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął ob-

rady XLII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 


